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Készült: Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
2024. november 8i soros nyílt üléséről.

Jelen vannak: Dr. Sükösd Tamás polgármester
Novák Kovács Zsolt alpolgármester
Aranyos József képviselő
Bágyi Zoltán képviselő
Borbély Sándor képviselő
Erős Ferenc képviselő
ÉbI Zoltán képviselő
Kapusi Péter képviselő
Seper László képviselő
Tóth Béla képviselő
Vájer Tamás képviselő

11£fő
Állandó meghívottak: Dr. Venicz Anita címzetes főjegyző, Háriné Németh Ilona

gazdasági osztályvezető, Dr. Varnyu Péter aljegyzőhatósági
osztályvezető, Ábrahámi Dóra műszaki osztályvezető, Tóth
Teréz Márta szervezési osztályvezető, Bátai Brigitta
jegyzőkönyvvezető

Napirendhez megjelentek: Gábris István, Vámosi Gábor, Huszárné Kovács Márta
Sárbogárdi Zengő Óvoda igazgató

Dr. Sükösd Tamás Sárbogárd város polgármestere köszönti az ülésen megjelenteket, a
képviselőtestület soros nyílt ülését 999 órakor megnyitja. Megállapítja, hogy a képviselő
testület határozatképes, 11 képviselő tartózkodik az ülésteremben.
Javaslatot tesz a jegyzőkönyv hitelesítőkre Tóth Béla és Erős Ferenc személyében, akik
jelezték, hogy vállalják a feladatot. Szavazásra teszi fel Tóth Béla jegyzőkönyv hitelesítőnek
történő megválasztását. A képviselőtestület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi
határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
264/2024.(XI.8.) határozata

a jegyzőkönyvhitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a 2024. november
8i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Tóth Bélát
megválasztotta.

Szavazásra teszi fel Erős Ferenc jegyzőkönyv hitelesítőnek történő megválasztását. A
képviselőtestület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
265/2024.(XI.8.) határozata

a jegyzőkönyvhitelesítő személyének megválasztásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a 2024. november
8i soros nyílt ülés jegyzőkönyv hitelesítőjének Erős Ferencet
megválasztotta.

Dr. Sükösd Tamás: javasolja, hogy a Képviselőtestület vegye fel napirendjére a
16/1.Környezeti vizsgálat szükségessége, partnerségi egyeztetés és a véleményezési eljárás



lezárása, Sárbogárd város településtervének részleges módosítása keretében (Nagyhörcsök),
16/2. Sárbogárd I. számú fogorvosi körzet feladatellátása c. előterjesztéseket. Szavazásra teszi
fel a módosított napirend elfogadását.

A képviselőtestület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

10.

11.

12.

13.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
266/2024.(XI.8.) határozata

a nyílt ülés napirendjének elfogadásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a nyílt ülés
napirendjét az alábbiak szerint fogadta el:

Napirend:
Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról
Vagyonnyilatkozat tételi kötelezettség teljesítése

Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: a végrehajtásáért felelősök

A Pénzügyi, Városgazdálkodási és Városfejlesztési Bizottság külső tagjának Gábris István
megválasztása
Előadó: polgármester

Beszámoló 2024. évben végzett városüzemeltetési tevékenységekről
Előadó: polgármester

Közművelődési alapszolgáltatások éves munkaterve
Előadó: polgármester

Az önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 4/2024.(II.21.) önkormányzati rendelet

módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

A temetőkről és temetkezésről szóló 21/2015.(V.21.) önkormányzati rendelet módosítása

Előadó: címzetes főjegyző

Sárbogárd Város Helyi Építési Szabályzatáról szóló 1/2017. (II.2.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Településrendezési eszközök részleges módosítása a Sárbogárd 0281/2 hrszú különleges
honvédelmi területet érintően
Előadó: polgármester

149/2024.(VI.21.) határozat kiegészítése (Településrendezési eszközök részleges módosítása

iránti kérelem elbírálása (SZERA Kft.)
Előadó polgármester

Sárbogárd Város Településszerkezeti Tervéről szóló 5/2017.(1.20.) számú határozat módosítása

Előadó: polgármester

Sárbogárd Város Önkormányzat Helyi Esélyegyenlőségi Programjának (HEP) 20252029.

időszakra elfogadása
Előadó: polgármester

A Sárbogárdi Önkormányzat és a Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat között kötendő
közigazgatási szerződés (megállapodás) elfogadása
Előadó: polgármester



14. A Sárbogárd Város Önkormányzat intézményeiben dolgozó alkalmazottak részére jutalom

kifizetése
Előadó: polgármester

15. — A 2025. évi városi ünnepek és rendezvények időpontjainak és szervezőinek meghatározása
Előadó: polgármester

16. — Bejelentések
16/1. Környezeti vizsgálat szükségessége, partnerségi egyeztetés és a véleményezési eljárás

lezárása, Sárbogárd város településtervének részleges módosítása keretében (Nagyhörcsök)
Előadó: polgármester
16/2. Sárbogárd I. számú fogorvosi körzet feladatellátása
Előadó: polgármester

A képviselőtestület rátér a napirendi pontok tárgyalására.

1. Tájékoztató a két ülés közötti fontosabb eseményekről, intézkedésekről.
Beszámoló az átruházott hatáskörök gyakorlásáról.
Vagyonnyilatkozattételi kötelezettség teljesítése

Dr. Sükösd Tamás: Átadja a szót az Ügyrendi és Jogi Bizottság elnökének.

Ébl Zoltán: tájékoztatom a képviselőtestületet, hogy valamennyi képviselő és 7 külső

bizottsági tag vagyonnyilatkozattételi kötelezettségének határidőben eleget tett.
Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat

elfogadását.

A képviselőtestület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
267/2024 .(XI.8.) határozata

Vagyonnyilatkozattételi kötelezettség teljesítéséről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta
,  Vagyonnyilatkozattételi kötelezettség teljesítése" tárgyú
előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

A képviselőtestület megállapította, hogy 10 fő képviselője és a
polgármester, valamint 7 külső bizottsági tag a vagyonnyilatkozattételi
kötelezettségének eleget tett.

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

Dr. Sükösd Tamás: A két ülés közötti fontosabb események, intézkedések a következők voltak.

Október 12én volt az első Sárbogárdi Pincefesztivál.
Október 14én SárbogárdHantosNagylók Szociális és Gyermekjóléti Társulás Társulási

Tanácsa megtartotta az alakuló ülését. Sok változás nem történt a három

önkormányzat tartja fönn a szociális és gyermekjóléti intézményt elhatárolódva, mert

mindenki a saját földrajzi területén dolgozik.
Október 15én a Megyeházán vettem részt a leköszönő képviselők elbúcsúztatásán.

Október 22én volt a városi ünnepség, tisztelettel köszönöm alpolgármester úrnak a

helyettesítést a koszorúzás és az ünnepi beszéd elmondásában.

Október 24én Iregszemcsén alpolgármester úrral közösen megkoszorúztuk az egyik mártír

sírját, aki itt Sárbogárdon a Posta utcában hunyt el.
Október 28án alakult meg a Megyei Közgyűlés. Hasonlóképpen működik struktúrájában

ahogy eddig.



Október 29én a Roma Nemzetiségi Önkormányzat képviselőivel egyeztettünk.

Október 30án a rendőrségen járási közbiztonsági egyeztető fórumon vettem részt. Illetve

megtartottuk az első, ha úgy tetszik informális ülésünket a Sárbogárdi Napok

előkészítésével és az Adventi Forgatag megrendezése kapcsán. Ezen a napon méga

FEOLnak adtam interjút a város jelenlegi dolgairól.
Október 31én a KözépDuna Vidék Hulladékgazdálkodási Társulás Társulási Tanácsa is

megtartotta alakuló ülését.
November 5én egyeztettünk egy fogászati céggel. Ennek megfelelően készült egy

előterjesztés, nagyrészt mindenben megegyeztünk velük, de nyilván szükséges a

Képviselőtestület döntése.
November 6án Berecz Istvánné szépkorút köszöntöttem. Innen is tisztelettel gratulálok neki.

November 5én az Egészségügyi és Szociális Bizottság elbírálta az úgynevezett gyógyászati

segédeszközös pályázatot. Mivel csak a Csipike egyesület pályázott a teljes pályázati

összeget meg tudják kapni.
Előző testületi ülés zárt ülés nem volt.

2. Jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról.
Előadók: — a végrehajtásért felelősök

Dr. Sükösd Tamás: az előadók az írásos anyaghoz kívánnake szóbeli kiegészítést fűzni?

Az előadók nem tettek szóbeli kiegészítést.

Dr. Sükösd Tamás: a napirendi pontot az Ügyrendi és Jogi Bizottság tárgyalta. A bizottság
elnökét kérdezi milyen módon foglaltak állást?

ÉBbI Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitja a napirend fölötti vitát. A képviselőket kérdezi, hogy vane
kérdésük, észrevételük a napirendi ponttal kapcsolatban?

A képviselőtestület tagjai a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a polgármester jelentésének elfogadását.
A képviselőtestület 11 igen (egyhangú) szavazattal a polgármester jelentését elfogadta és az
alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
268/2024.(XI.8.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról,, c. napirendet
megtárgyalta és a polgármester jelentésében foglaltakat elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a címzetes főjegyző jelentésének elfogadását.
A képviselőtestület 11 igen (egyhangú) szavazattal a címzetes főjegyző jelentését elfogadta és

az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
269/2024.(XI.8.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a ,, Jelentés a
lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról,, c. napirendet
megtárgyalta és a címzetes főjegyző jelentésében foglaltakat elfogadta.



Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a szervezési osztályvezető jelentésének elfogadását.
A képviselőtestület 11 igen (egyhangú) szavazattal a szervezési osztályvezető jelentését
elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
270/2024.(XI.8.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a ,, Jelentés a lejárt
határidejű határozatok végrehajtásáról, , c. napirendet megtárgyalta és
a szervezési osztályvezető jelentésében foglaltakat elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel a műszaki osztályvezetőhelyettes jelentésének
elfogadását.
A képviselőtestület 11 igen (egyhangú) szavazattal a műszaki osztályvezetőhelyettes
jelentését elfogadta és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
271/2024.(XI1.8.) határozata

jelentés a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a ,, Jelentés a lejárt
határidejű határozatok végrehajtásáról,, c. napirendet megtárgyalta és
a műszaki osztályvezetőhelyettes jelentésében foglaltakat elfogadta.

3. A Pénzügyi, Városgazdálkodási és Városfejlesztési Bizottság külső tagjának Gábris
István megválasztása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: tisztelettel köszönti a leendő külső bizottsági tagot a teremben. Örömmel
látom, hogy a gyógykezelés után itt tud velünk lenni. Ő elég régi kollégánk, régóta dolgozik a
bizottságban külső tagként, a tapasztalatát megalapozta az, hogy képviselő is volt.
Külső bizottsági tagnak Gábris Istvánt javaslom megválasztani. Kérdés, észrevétel, hozzászólás
vane?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A képviselőtestület 10 igen, 1 tartózkodó szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
272/2024.(XI.8.) határozata

A Pénzügyi, Városgazdálkodási és Városfejlesztési Bizottság külső
tagjának Gábris István megválasztása

Sárbogárd Város Önkormányzata Képviselőtestülete megtárgyalta ,, A
Pénzügyi, Városgazdálkodási és "Városfejlesztési Bizottság külső
tagjának megválasztása" tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot
hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a Pénzügyi,
Városgazdálkodási és Városfejlesztési Bizottság külső tagjának Gábris
Istvánt megválasztja.



Elnök: — Tóth Béla
Tagok: — Bágyi Zoltán

Erős Ferenc
Gábris István
ifj. Erős Ferenc

A képviselőtestület felkéri Sárbogárd Város Címzetes Főjegyzőjét,
hogy a szükséges intézkedéseket tegye meg.
Határidő: azonnal
Felelős: Címzetes Főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: Gábris István külső bizottsági tagok eskütételére kerül sor. Kéri
jelenlevőket, hogy az eskütétel idejére álljanak fel.

A polgármester esküt vesz a külső bizottsági tagtól:

, Én, Gábris István becsületemre és lelküsmeretemre fogadom, hogy Magyarországhoz
és annak Alaptörvényéhez hű leszek; jogszabályait megtartom és másokkal is
megtartatom; a külső bizottsági tag tisztségemből eredő feladataimat Sárbogárd

fejlődésének előmozdítása érdekében lelkiismeretesen teljesítem, tisztségemet a magyar
nemzet javára gyakorlom.
(A megválasztott külső bizottsági tag meggyőződése szerint)
Isten engem úgy segéljen."

Dr. Sükösd Tamás gratulál, aláíratja az esküokmányt.

4. Beszámoló 2024. évben végzett városüzemeltetési tevékenységekről
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a városüzemeltető képviselőjét Vámosi Gábor urat köszönti a teremben. A
90es évek eleje óta most van először olyan beszámoló, hogy nem egy cégről kell beszélnünk,
hanem kettőről. A költségvetési üzem kezdte ezt a feladatellátást, majd fejlődött különbözőirányokba. Szocialista tervutasításos vállalatból, magáncég, önkormányzati cég, önkormányzati
kisebbségi tulajdonú cég volt. Folyamatosan dolgoztunk velük együtt, de a végére sajnos a
lendület elfogyott. A főtulajdonos mást gondolt a cég profiljáról, ezért folyamatosan kezdtekkihalni" a feladatból. Addig, amíg a Dészolg Kft. stabilan állt a lábán tisztességes munkát
végeztek, ezt innen is szeretném megköszönni a munkavállalóknak is, akiknek nagy része azóta
az új vállalkozásnál dolgoznak. Az a lendület, amit azóta kapott a városüzemeltetés, nekem
tetszik. Miután nem volt előzetes közös tapasztalatunk a személyes ismerettségen túl, ezért egyrövid határidejű szerződéssel indultunk el ezen a vonalon, de a közszolgáltatást végzők
előzetesen arról tájékoztattak, hogy ha kiírjuk a további folytatását, akkor szeretnének rajta
indulni. Mi pedig szeretnénk, ha a feladatot egy helyi vállalkozás tudná ellátni és folyamatosantudna működni. Nagyon fontos a gépháttér és fontos egy humánerőforrás háttér ahhoz, hogy a
városüzemeltetés jól tudjon működni. Szükséges hozzá nagy szervezőmunka is. A
városüzemeltetésben számos olyan dolog megmaradt, amivel nagyon nehéz hasznot generálni
és nagyon nehéz látványos eredményt elérni. Nagyon fontos része még a feladatellátásnak atemetők üzemeltetése, ott egészen komoly társadalmi érdeklődés jelenik meg, ezért meg kell
próbálni a lehető legjobban csinálni. Az idei évben tapasztalatunk szerint, tekintettel arra, hogy
a műszaki osztály kollégái, illetve a közfoglalkoztatott csapat is részt vesz a városüzemeltetés
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egyes feladataiban az a meglátásunk, hogy a Dészolg Kft. már a felmondási idő alatt nem igazán
tudta a feladatot ellátni anyagi forrás hiányában, de az új vállalkozás ezt a hátrányt ledolgozta
egységnyi idő alatt tekintettel arra, hogy ebben zöld terület karbantartás is van nagy
mennyiségben. Az egészen biztos, hogy sem buszmegálló, sem kuka nem lesz kevesebb, a
közterületet kell kezelni. A beszámolót mindenki megkapta. Vannak városüzemeltetési
bejárások, ahol a műszaki osztály kollégái megnézik azokat a gócpontokat a vállalkozóval
együtt, ahol szükséges beavatkozni, illetve az elvégzett feladatokat, és van külön temető bejárás
is.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselőtestület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
273/2024.(XI.8.) határozata

Beszámoló 2024. évben végzett városüzemeltetési tevékenységekről

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a , Beszámoló VámosiMolnár Nóra e.v.
városüzemeltetési tevékenységéről" című előterjesztést megtárgyalta a polgármester
előterjesztésében és az alábbiak szerinti döntést hozta:

VámosiMolnár Nóra e.v. 2024. június — 2024. december időszakra vonatkozó beszámolóját a
városüzemeltetési tevékenységről megismerte, a Beszámolóban foglaltakat elfogadja.

Kéri a Szolgáltatót, hogy tevékenységét a továbbiakban is legalább a jelenlegi színvonalnak
megfelelően végezze.

Felkéri a polgármestert, hogy ezen döntésről VámosiMolnár Nóra e.v. ügyvezetőjét
tájékoztassa.

Határidő: 2024. november 28.
Felelős: polgármester

5. Közművelődési alapszolgáltatások éves munkaterve
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a közművelődési alapszolgáltatásokat több vonalon oldjuk meg. Vannak
közművelődési megállapodásaink üzemeltetőkkel, ahol van aki saját jogon tud közművelődési
megállapodást kötni mint pld. Horváth István a József Attila Művelődési Ház vezetője és van
aki szerzett jogon, pld. Rétszilas Klubbal úgy tudtuk megkötni, hogy a szakmai felügyeletet,
tartalmat szintén Horváth István adja hozzá. Saját intézmény keretében működik a
Sárszentmiklósi Klub. A Rétszilasi Klubra kevésbé látok rá napi szinten, de a többi hely teljesen
áttekinthető és a nyilvánosság számára nyitott. A munkatervükből az látszik, hogy a jövő évben
is dolgozni szeretnének.
Az előterjesztést az OKSB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?



Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselőtestület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
274/2024.(XI.8.) határozata

Közművelődési alapszolgáltatások éves munkaterve

Sárbogárd Város Önkormányzat  Képviselőtestülete megtárgyalta  ,, Közművelődési
alapszolgáltatások éves munkaterve" tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a József A. Művelődési Ház, a Rétszilasi

Klub, a Sárszentmiklósi Közösségi Ház közművelődési alapszolgáltatási éves munkatervét

megismerte, az abban foglaltakat jóváhagyja.

A közművelődési feladatok ellátásának finanszírozása az alábbiak szerint történik:
József A. Művelődési Ház esetében önkormányzati támogatásként közművelődési

megállapodás alapján 2025. október 31ig.
Rétszilasi Klub esetében önkormányzati támogatásként közművelődési megállapodás alapján

2026. február 28ig.
Sárszentmiklósi Közösségi Ház esetében adott évi önkormányzati költségvetés szerint.

A képviselőtestület utasítja a polgármestert, hogy a döntéséről tájékoztassa az közművelődési

feladatellátókat.

Határidő: Tájékoztatásra: azonnal
Munkaterv kifüggesztésre: november 25.
Felelős: polgármester, ügyintéző, közművelődési feladatellátók

6. Az önkormányzat 2024. évi költségvetéséről szóló 4/2024.(II.21.) önkormányzati

rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíváne szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: költségvetést módosítunk folyamatosan, mindig hozzáigazítjuk az élethez
azt a költségvetést, amit terv szerint elfogadunk. Itt is ez történt. Örömteli, hogy egyre kevesebb
ágazati pótlékról és egyébről kell beszámolni, mert ez azt jelenti, hogy talán rendeződnek a
jövedelmek. .
Az előterjesztést az valamennyi bizottság tárgyalta. A ÚJB elnökét kérdezi, hogy milyen módon
foglaltak állást a napirendi pont kapcsán.

ÉBbI Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát Jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: az OKSB elnökét is kérdezi ugyanerről.



Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: a PVVB elnökét majd az ESZB elnökét kérdezi, hogy milyen módon
foglaltak állást a napirendi pont kapcsán.

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Aranyos József: ismerteti az ESZB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás
elfogadását.

A Képviselőtestület 11 igen (egyhangú) szavazattal a rendeletmódosítást elfogadta:

Sárbogárd Város Önkormányzata Képviselőtestületének
19/2024.(XI.21.) önkormányzati rendelete

Sárbogárd Város Önkormányzatának 2024. évi költségvetéséről szóló
4/2024.(1I.21.) önkormányzati rendelet módosításáról

7. A temetőkről és temetkezésről szóló 21/2015.(V.21.) önkormányzati rendelet
módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: az előadó kíváne szóbeli kiegészítést fűzni az írásos anyaghoz?

Dr. Venicz Anita: nem. Köszönöm.

Dr. Sükösd Tamás: a kormányhivatal észrevétele, hogy a hatálybaléptető rendelkezésre nem

vártuk ki a 30 napot, ezért került vissza a testület elé a rendeletmódosítás.
Az előterjesztést az Ügyrendi és Jogi Bizottság tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy
milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Ébi Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: a tárgyban nagy gyakorlattal rendelkező Vájer Tamás képviselőtársunk
vetett fel két dolgot. Az egyik, hogy a rátemetéssel úgymond ne lehessen kikerülni a díjfizetési
kötelezettséget. Az időbeli korlátot ne hosszabbítsa meg a rátemetés. A másik felvetése: vannak
az úgynevezett urnasírhelyek, amelyek nem az urnafalban helyezkednek el, hanem urnasírok.
Tekintettel arra, hogy az urnasírba való temetkezésnek Sárbogárdon még olyan nagy
hagyománya nincs, mint pld. a Kaposvári temetőben, ahol három sor van kb. egy kilométer
hosszan és ezért ott kialakították azokat a parcellákat akkorára. Mi viszont az urnasírhelyet is
úgy tudjuk kijelölni, hogy bent van a sorban. Képviselő úrnak az a felvetése, hogy az
urnasírhelynél abszolút indokolatlan, hogy az egyes sírhelynél kevesebbe kerüljön, mert a
védőtávolságok és egyebek miatt nem lehet mellé tenni semmit, mert az egész temetkezésünk
nem ezen alapul. A módosítást elfogadtuk technikai oldalról, ezért ez kerülne bele a 1.
mellékletbe.
Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane a napirendi pont
kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.



Dr. Sükösd Tamás: szavazásra teszi fel az 1. melléklet elfogadását az ÜJB által tett módosítás
szerint.

A Képviselőtestület 11 igen (egyhangú) szavazattal az 1. melléklet módosítását elfogadta.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel a rendeletmódosítás elfogadását.

A Képviselőtestület 11 igen (egyhangú) szavazattal a rendeletmódosítást elfogadta:

Sárbogárd Város Önkormányzata Képviselőtestületének
20/2024.(XI.21.) önkormányzati rendelete

A temetőkről és temetkezésről szóló 21/2015.(V.21.) önkormányzati
rendelet módosításáról

8. Sárbogárd Város Helyi Építési Szabályzatáról szóló 1/2017.(II.2.) önkormányzati
rendelet módosítása
Előadó: címzetes főjegyző

Dr. Sükösd Tamás: a szerkezeti terv, a rendezési terv gyűjtőnéven az úgynevezett

településrendezési eszközök módosítása úgy lehetséges, hogy van rá egy kezdeményezés

általában a lakosság köréből. Két esetben lehetséges a módosítás, a két esetnek együttes

feltételnek kell lennie. Az egyik, a kérés megfeleljen a jogszabályoknak, a másik pedig, hogy a

kérelmező viselje a költséget. A módosításnak több szakasza van. Társadalmasítás, egyebek, a

főépítészt be kell vonni kétszer. Amikor úgy tűnik, hogy a módosítást többször hozzuk vissza

az nem véletlen. Ahhoz, hogy a rendezési terv és a településrendezési eszközök módosítása

megtörténjen az négy szavazás. Itt van olyan, ami már az utolsó lesz, de tartalmában
menetközben nem változik. Be vannak vonva szakhatóságok, a lakosság. Mindenki
elmondhatja, hogy mit szeretne. Itt ezeknél a módosításoknál senkinek nem volt semmilyen

igénye, se plusz környezetterhelés nem merült föl.
Kettő módosítás van. Az egyik a zsinagóga övezeti besorolásának a megváltoztatása

úgynevezett templom övezetbe. A másik pedig egy különleges napelemes övezetnek az

elrendelése. Itt egy magánszemély tulajdonos és a beruházó kereste meg az önkormányzatot a

napelempark létrehozása kapcsán. A jogszabály előírja, hogy minden esetbe, ha ez lehetséges

át kell sorolni a területet különleges övezetté.
Az előterjesztést az Ügyrendi és Jogi Bizottság tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy
milyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

ÉBI Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő rendeletmódosítás
elfogadását.

A Képviselőtestület 11 igen (egyhangú) szavazattal a rendeletmódosítást elfogadta:

Sárbogárd Város Önkormányzata Képviselőtestületének
21/2024.(XI.21.) önkormányzati rendelete

Sárbogárd Város Helyi Építési Szabályzatáról szóló 1/2017.(II.2.)
önkormányzati rendelete módosításáról
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9. Településrendezési eszközök részleges módosítása a Sárbogárd 0281/2 hrszú
különleges honvédelmi területet érintően
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: ez a terület az úgynevezett 51es volt rakéta bázis, ahol a katonák
állomásoztak, Mezőfalva irányában. Nagyon régóta árulja a Magyar Allam. Az árképzést úgy
sikerült megállapítani, hogy még soha nem tett ajánlatot senki, de abban sem vagyok biztos,
hogy a pályázati anyagot megvette volna valaki. Az a gondolata támadt a Magyar Allam
képviselőjének, hogy ha levennénk róla ezt az úgynevezett különleges honvédelmi övezetet
vonzóbbá válna a vásárlók számára. Különleges honvédelmi besorolás övezet levétele volt már
a testület előtt, amikor mi kértük, hogy a laktanyáról vegyék le, ami 2000. óta be van zárva,
hogy lehessen értelmesen gondolkodni a használatáról. A Honvédelmi Minisztérium nem
engedélyezte. Ez viszont itt ennek a területnek a besorolásáról szól. Egyébként semmi nem
indokolja a honvédelmi övezet fönntartását tekintettel arra, hogy 2000. óta ott semmilyen
tevékenység nem folyik.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

A képviselők a napirendi ponthoz nem szóltak hozzá.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselőtestület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
275/2024.(XI.8.) határozata

Településrendezési eszközök részleges módosítása a
Sárbogárd 0281/2 hrszú különleges honvédelmi területet érintően

Sárbogárd "Város Önkormányzat Képviselőtestülete a polgármester előterjesztésében
megtárgyalta a , Településrendezési eszközök részleges módosítása a Sárbogárd 0281/2 hrszú,
különleges honvédelmi területet érintően," tárgyú előterjesztést és az ügyben alábbi döntést
hozta.

Sárbogárd Városi Önkormányzat Képviselőtestülete a Magyarország helyi önkormányzatairól
szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 13. § (1) bekezdés 1. pontjában biztosított feladatkörében
eljárva, valamint a felepüléstervek tartalmáról, elkészítésének és elfogadásának rendjéről,
valamint egyes településrendezési sajátos jogintézményekről szóló 419/2021. (VII. 15.)
Kormányrendeletben foglaltak alapján az alábbi döntést hozza:

Az MNV Zrt megbízásából a Kiving Kft kérelmére hozzájárul a Sárbogárd külterület 0281/2
hrsz.ú, , Kivett épület, udvar" megnevezésű ingatlan, KHON (különleges honvédelmi
területek) övezetből, Ipari gazdasági (Gip) építési övezetre kerüljön kijelölésre, Sárbogárd
Város településrendezési eszközeiben (Sárbogárd Város Helyi Építési Szabályzatáról szóló
1/2017. (II. 2.) önkormányzati rendelet, Sárbogárd Város Településszerkezeti Tervéről szóló
5/2017. (1.20.) számú határozat).

Az egyeztetési eljárás a településtervek tartalmáról, elkészítésének és elfogadásának rendjéről,
valamint egyes településrendezési sajátos jogintézményekről szóló 419/2021. CVII. 15.) Korm.
rendelet (továbbiakban: Eljr.) 66  67.§ szerinti általános egyeztetési eljárás keretében történhet.

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete az Eljr.7. § (7) bekezdése szerinti,
önkormányzati főépítész által elkészített, megalapozó vizsgálat és alátámasztó javalat
mellékletét képező Feljegyzést jóváhagyja.
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A tervezői költségeket Kiving Kft (MNYV Zrt megbízásából) viseli.

A fentiek alapján a Képviselőtestület kezdeményezi a tervezői szerződés előkészítését.
Valamint a módosítási tervdokumentáció elkészítését követően a partnerségi eljárás és az
általános egyeztetési eljárás lefolytatását.

Határidő: folyamatos
Felelős: polgármester, címzetes főjegyző

10. — 149/2024.(VI.21.) határozat kiegészítése (Településrendezési eszközök részleges
módosítása iránti kérelem elbírálása (SZERA Kft.)
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a SZÉRA Kft. egy meghatározó gazdálkodó szervezet Nagyhörcsök
környékén elhelyezkedő földterületeken és ottani központtal. Az egyik fejlesztésüknek az az
akadálya, hogy több olyan területen, amit egyébként ezt semmi nem indokolja, sőt a területek
leírásában nem is az volt megtalálható, mint amire eredetileg akarták az ökológiai folyosó
besorolást. Ez mindent gátol, pont ők azok, akik nem természetromboló gazdálkodást
folytatnak és nem megszüntetni kívánják az ökológiai folyosót, hanem azt, hogy végre valaki
jöjjön ki, nézze meg a térképet és oda kerüljön, ahova való. Erre kb. 4 év egyeztetése ráment az
ügyvezetőnek. Most jutottunk el odáig, hogy minden környezetvédő és egyéb szervezet elindult
abba az irányba, hogy valóban oda kerüljön az ökológiai folyosó, ahol ténylegesen van. Miután
ez egy magasabb szintű jogszabályból eredő kötelezettség, ezért ezt Sárbogárd város
településrendezési eszközei is tartalmazzák.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselőtestület 11igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
276/2024.(XI.8.) határozata

149/2024.(V1.21.) határozat kiegészítése (Településrendezési eszközök részleges módosítása
iránti kérelem elbírálása (SZÉRA Kft.)

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a ,, 149/2024. (VI. 21.) határozat
kiegészítése (Településrendezési eszközök részleges módosítása iránti kérelem elbírálása
(SZÉRA Kft.)" tárgyú előterjesztést megtárgyalta a Polgármester előterjesztésében és az alábbi
döntést hozza:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a 149/2024. (VI. 21.) számú határozatának
második bekezdését, kiegészíti a következő szöveggel:

, A település beépítésre szánt területe csak olyan használati célra növelhető, amilyen célra a
település már beépítésre kijelölt területén belül nincs megfelelő terület. KMü terület kijelölése,
azért indokolt, mert a tervezési terület körül nincs megfelelő terület, ezért csereterülettel
biztosítható a telephely bővítés. Fentiek értelmében a település, már beépítésre kijelölt területén
belül, nincs megfelelő terület a fejlesztési cél megvalósítására."
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Felkéri a Polgármester, hogy a döntésről a Fejér Vármegyei Kormányhivatal hatáskörében
eljáró állami főépítészt tájékoztassa.

Határidő: folyamatos
Felelős: polgármester

11. — Sárbogárd Város Településszerkezeti Tervéről szóló 5/2017.(I.20.) számú határozat
módosítása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: ahogy már említettem, mindegyikről legalább négyszer szavazunk. Itt
látható újra a napelempark megvalósítása és az Alba Régió Kulturális Alapítvány Zsinagóga
felújítása is.
Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselőtestület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
277/2024.(XI.8.) határozata

Sárbogárd Város Településszerkezeti Tervéről szóló
5/2017.(I.20.) számú határozat módosítása

Sárbogárd Város Önkormányzatának —Képviselőtestülete a —, Sárbogárd — Város
Településszerkezeti Tervéről szóló 5/2017. (I.20.) számú határozat módosítása" tárgyú
előterjesztést megtárgyalta a Polgármester előterjesztésében és az alábbi döntést hozza:

1. Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete az 5/2017. (1.20.) számú határozat
mellékleteként jóváhagyott Sárbogárd Településszerkezeti tervét jelen határozat 1. mellékletét
képező TSZT/M1/15 jelű fedvény tervvel módosítja, a módosítás területi hatálya jelkulccsal
lehatárolt területen.

2. A Településszerkezeti Terv leírásának IV. fejezetében szereplő területfelhasználási mérleget
bemutató táblázatok helyébe a jelen határozat 2. mellékletének 2. pontjában foglalt táblázatok
lépnek.

3. Figyelemmel  A településtervek tartalmáról, elkészítésének és elfogadásának rendjéről,
valamint egyes településrendezési sajátos jogintézményekről szóló 419/2021. (VII. 15.) Korm.
rendelet 67.§ (9) bekezdésére, jelen határozat az elfogadását követő napon lép hatályba.

Felelős: Polgármester,
Határidő: folyamatos

12. — Sárbogárd Város Önkormányzat Helyi Esélyegyenlőségi Programjának (HEP) 2025
2029. időszakra elfogadása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a helyi esélyegyenlőségi programra szükség van, az írásos anyag mindenki
számára elérhető a honlapon. Talán az infrastrukturális esélyegyenlőség tárgykörben minden
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fizikailag is akadálymentes legyen, minden a honlaptól elkezdve, ami ilyen típusú érdeklődésre
tarthat számot a vakok számára is elérhető és kezelhető legyen. Ezen hellyelközzel túlvagyunk.
A törvényi kötelezettségek is ezek voltak. Az esélyegyenlőség következő időszakának a fő
feladata egyfajta jó értelembe vett elfogadás. Tehát a különböző, kisebb valamilyen szinten
speciális csoportokat hogyan tudjuk beleilleszteni a város életébe. Alapvetően a Helyi
Esélyegyenlőségi Programok hasonlítanak egymásra a településeken. Nagyjából ugyanazt
kellene mindenkinek elérni. Személyes véleményem, hogy soha nem szabad elérnünk, hogy ez
a fajta elfogadás parttalanná váljon.
Az előterjesztést az ESZB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

Aranyos József: ismerteti az ESZB javaslatát jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

Kérdés, észrevétel, hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselőtestület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
. — 278/2024.(XI.8.) határozata

Sárbogárd Város Önkormányzat Helyi Esélyegyenlőségi Programjának
(HEP) 20252029. időszakra elfogadása

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a ,. Sárbogárd Város Önkormányzat Helyi
Esélyegyenlőségi Programja 20252029. időszakra" tárgyú előterjesztést megtárgyalta és az
alábbi döntést hozta:
Az egyenlő bánásmódról és az esélyegyenlőség előmozdításáról szóló 2003. évi CXXV.
törvény 31. § (1) bekezdése alapján Sárbogárd "Város Önkormányzatának Helyi
Esélyegyenlőségi Programját 20252029. időszakra a határozat melléklete szerinti tartalommal
— elfogadja.
A képviselőtestület felhatalmazza a Polgármestert a Helyi Esélyegyenlőségi Program
záradékának aláírására.

Utasítja a polgármestert, hogy az elfogadott Helyi Esélyegyenlőségi Program nyilvánosságához
és közzétételéhez szükséges intézkedések megtételéről gondoskodjon.

Felelős: Polgármester,
Határidő: 2024.11.30.

13. — A Sárbogárdi Önkormányzat és a Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat között
kötendő közigazgatási szerződés (megállapodás) elfogadása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a jogszabály az önkormányzatok számára egzakt kötelezettségeket ír elő
abban az esetben, ha az önkormányzat területén nemzetiségi önkormányzat is működik. Ez azt
jelenti, hogy úgy az infrastrukturális hátteret, mint miden egyéb hátteret, tehát a szabályzatok,
jegyzőkönyvek készítése, nyomtatás stb. külön térítés nélkül kell biztosítania az
önkormányzatnak a nemzetiségi önkormányzat irányába. Ugyanígy van ez a területieknél is
Fejér vármegyében a roma és a német nemzetiségi önkormányzatnak van helyi szervezete. A
Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzatnak a Polgármesteri Hivatalban van berendezett
irodája. Jó lett volna, ha itt lett volna ma a nemzetiségi önkormányzat elnöke. Két dologra ,., nem
jó" a nemzetiségi önkormányzat. Nem segélyezhet. Az a szakmai stáb, aki a hatósági osztályon
rendelkezésre áll a segélykérelmek hátterét föl tudja deríteni. Azt, hogy a döntést ki hozza, az
ilyen szempontból ha jól van előkészítve, akkor valamennyire másodlagos, de az egészen
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biztos, hogy nem mehet ki az egész város által megválasztott körből. Tehát ezt hozhatja a
testület, hozhatja átruházott hatáskörben egy bizottság. Ezeket próbáltunk már, de nem ment.
Ennek megfelelően ezt az átruházott hatáskört a polgármester gyakorolja nagyon régóta. A
másik amire a nemzetiségi önkormányzat nem alkalmas az az, hogy a tagjai valamennyire ebből
éljenek.Tiszteletdíj, amit lehet generálni egy testületnél volt néhány ezer forint. Reméljük ezt a
jelenlegi testületnek is sikerül megérteni. Azt kértem tőlük, hogy a nemzetiségi önkormányzat
tartson ügyfélfogadást. Erezzék azok, akik a roma nemzetiséghez tartozónak vallják magukat,
hogy van olyan képviseletük, akiket ők választottak maguknak és foglalkoznak velük. Nagyon
sokféle változatot adott elő az elnök asszony, de hogy nem volt még ügyfélfogadásuk az
egészen biztos az elmúlt másfél hónapban. Nem örültem ennek a dolognak, már csak azért sem,
mert azt is elmondtam nekik, hogy a szerdai ügyfélfogadáson az én számomra teljesen világos,
hogy az emberek egy része, aki roma származásúnak mondja magát semmi mást nem akar, csak
azt, hogy partnerként beszéljek vele 5 percig. Ezt megtehetné az a szervezet, akiket maguk
közül választottak. Remélem meg is fogják csinálni. Egyelőre még ez nem látszik.
A szerződés szövege betűig ugyanaz volt eddig is, csak technikai jellegű dolgokat kell
módosítani. A megyei szerződés elfogadása október 28án megtörtént, ott is gyakorlatilag a
neveken kívül nem cseréltek ki semmit.
Az előterjesztést az UJB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltak
állást a napirendi pont kapcsán?

ÉDbl Zoltán: ismerteti az ÜJB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

Borbély Sándor: ezek a dolgok értük történnek. Én még itt testületi ülésen soha nem láttam
képviselőjüket.

Dr. Venicz Anita: minden testületi ülésre kap az elnök meghívót.

Dr. Sükösd Tamás: egyszer Lakatos Győző elnök jelen volt az ülésünkön. Talán 2014ben.

Borbély Sándor: szerettem volna, ha ők egy kicsit nagyobb együttműködést mutatnak. Ha
együtt tudunk dolgozni, együtt gondolkodni, be tudják mutatni az ő kultúrájukat, de sehol
semmi. A szerződést olvasta az elnök?

Dr. Venicz Anita: elvileg igen.

Borbély Sándor: támogatom, bízom bennük, de az aggályaim megvannak. Kicsit több akaratot
szeretnék látni a részükről.

A napirendi ponthoz egyéb hozzászólás nem volt.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselőtestület 9 igen, 2 tartózkodó szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
279/2024 .(XI.8.) határozata

A Sárbogárdi Önkormányzat és a Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat
között kötendő közigazgatási szerződés (megállapodás) elfogadása

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta a ,A Sárbogárdi
Önkormányzat és a Sárbogárdi Roma Nemzetiségi Önkormányzat között kötendő közigazgatási
szerződés (megállapodás) elfogadása" tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozta:

A Képviselőtestület az előterjesztéshez mellékelt közigazgatási szerződés tervezetet elfogadja.

A képviselőtestület felkéri a polgármestert, hogy a közigazgatási szerződést írja alá.
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Határidő: 2024. november 15.
Felelős: polgármester

14. — A Sárbogárd Város Önkormányzat intézményeiben dolgozó alkalmazottak részérejutalom kifizetése
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: azt szoktam mondani, hogy pályaorientációs jutalmat adunk, mertalapvetően a mi szektorunkban nem magasak a jövedelmek, hogy jutalom nélkül is mindenkiitt akarna maradni a pályán. Bár vannak olyan állami intézkedések, amitől a helyzet javult, denem vagyunk még az út végén.
Az a vezérlőelv, hogy minden intézmény azt a jutalomkeretet tudja költeni, amit egyébként asaját során megtakarított. Ebben a vonatkozásban esetleg fölmerülhetne az a kérdés, hogy azóvodáé számarányhoz képest miért magasabb. Azért magasabb, mert egy elég sajátos helyzetállt elő. Jogszabályváltozás folytán az állam nem tudta teljes pontosan tervezni azt a normatívfinanszírozást, amiből az óvodában dolgozók a fizetésüket kapták. Ehhez hozzájön még az,hogy évközben, amikor leginkább mélyponton voltunk, akkor 11 szakmai üres álláshely volt.Ennek megfelelően ez a két körülmény indukált egy nagyobb maradványt. Sajnos mielőttbárkinek eszébe jutna, hogy át tudnánk tenni ennek az összegnek egy részét dologi kiadásra ésvehetnénk belőle klímát az óvodára, ezt nem lehet. Ezt kizárólag személyi soron lehet kifizetniés ennek két útja van, az egyik, hogy egy nagyobb mozgásteret tud kapni igazgató asszony ajutalmazásnál vagy visszaadjuk az államnak, aminek az lenne a következménye, hogy akövetkező finanszírozásunk ennyivel lejjebbről indul. Amit azzal a körülménnyel, hogy lassanminden szakmai létszám betelik nem tudnánk kezelni a következő évben. Ezért van ilyenszempontból eltérő összeg. Sárbogárd Város Önkormányzata is megjelenik az előterjesztésbenaz azért van, mert vannak nem köztisztviselői jogállású dolgozók is, akik a köztisztviselőijutalomkeretbe nem férnek bele. A félreértések elkerülése végett természetesen én nem vagyokebben benne.

Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltakállást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vanea napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A Képviselőtestület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
280/2024.(XI.8.) határozata

A Sárbogárd Város Önkormányzat intézményeiben dolgozó
alkalmazottak részére jutalom kifizetése

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta az ,, A Sárbogárd Városintézményei dolgozó alkalmazottak részére jutalom kifizetése" tárgyú előterjesztést, és az alábbihatározatot hozta:
Sárbogárd Város Önkormányzatának Képviselőtestülete úgy dönt, hogy Sárbogárdi Zengő Óvoda részére 10.000.000 Ft
 Sárbogárdi Hársfavirág Bölcsőde részére 1.200.000 Ft
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 Madarász József Városi Könyvtár részére 800.000 Ft
 Sárbogárd Város Önkormányzat részére 1.865.000 Ft
jutalmat biztosít, melyet 13 94 szociális hozzájárulási adó terhel a költségvetési tartalék
előirányzat terhére.

Felkéri a jegyzőt, hogy a költségvetési rendeletmódosítást a következő testületi ülésre készítse
el.

Határidő: 2024. november 30.
Felelős: jegyző

15. — A 2025. évi városi ünnepek és rendezvények időpontjainak és szervezőinekmeghatározása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: minden olyan, ami éves terv — el szoktuk mondani — hogy nincs kőbe vésve,
jöhetnek hozzá még rendezvények. Ha fölmerül egyéb, amiről városi szinten szükséges
ünnepséggel megemlékezni, akkor azt föl lehet venni a listára. Volt olyan év, amikor júniusban
volt a Sárbogárdi Napok, de az utóbbi években májusra próbáljuk tervezni, hogy össze lehessen
kötni a május utolsó vasárnapján tartandó gyereknappal.
Az előterjesztést az OKSB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogy milyen módon foglaltakállást a napirendi pont kapcsán?

Erős Ferenc: ismerteti az OKSB javaslatát (jegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vanea napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását az Oktatási, Közművelődési és Sport Bizottság javaslata szerint.

A Képviselőtestület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
281/2024.(XI.8.) határozata

A 2025. évi városi ünnepek és rendezvények időpontjainak
és szervezőinek meghatározása

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megtárgyalta , A 2025. évi városi ünnepek
és rendezvények időpontjainak és szervezőinek meghatározása" tárgyú előterjesztést és az
alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a 2025. évre összeállított esemény
naptárban szereplő programokat jóváhagyja, s azokat támogatja, illetve betervezi a
rendezvények költségeit a 2025. évi költségvetésbe a városi ünnepekre elkülönített keret
terhére:

DÁTUM ESEMÉNY Közreműködők az OKSB mellett PROGRAM
Március 15. Nemzeti ünnep József Attila Művelődési Központ Ünnepség, fáklyás

felvonulás, koszorúzás
Május 1. A munka ünnepe József Attila Művelődési Központ majális
Május Gyermeknap József Attila Művelődési Központ, Gyermekműsorok
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Május 2425.  / Sárbogárdi Napok Polgármester, József Attila Művelődési ! Pörköltfesztivál
Központ Műsor

Gyermeknap
Június Pedagógusnap Polgármester, József Attila Művelődési ünnepség

Központ kitüntetések átadásaAugusztus 20. ! Államalapítás Polgármester, József Attila Művelődési Ünnepség,
ünnepe Központ, történelmi egyházak kenyérszentelés,

fogadás
kitüntetések átadásaSzeptember Nyárbúcsúztató Sárszentmiklósi Klub/Közösségi Ház Nyárbúcsúztató

családi napi családi nap
Szeptember Sárszentmiklós Szervezők szüreti bál
Október Pusztaegres Szervezők szüreti bál
Október 1. Idősek Világnapja [József Attila Művelődési Központ, / ünnepi műsor,

SESZL FM Szent György Kórház mérések, szűrések
Sárbogárd Rendelőintézet

Október 23. Nemzeti ünnep József Attila Művelődési Központ koszorúzás,
ünnepi műsorNovember 12. / Szociális munka Polgármester, SESZI Ünnepség, fogadás

világnapja
December 3. — / Fogyatékkal élők SESZI, Fogyatékkal élőket képviselő, Ünnepség,

világnapja azokkal foglalkozó civil szervezetek gyermekkorúak
megajándékozása

December Városi szeretet József Attila Művelődési Központ, / műsor, ajándékosztáskarácsony oktatásinevelési intézmények
,yermekvédelmi felelősei

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete megbízza a polgármestert, azalpolgármestert, az Oktatási, Közművelődési és Sport Bizottság elnökét a városi ünnepekelőkészítésével és megszervezésével.

Utasítja a polgármestert, az alpolgármestert és az OKSB elnökét, hogy gondoskodjon arendezvények — szervezésének koordinálásáról, és az eseménynaptárnak — megfelelőlebonyolításról.

Határidő: folyamatos
Felelős: polgármester, alpolgármester, OKSB elnöke

16/1. Környezeti vizsgálat szükségessége, partnerségi egyeztetés és a véleményezési eljáráslezárása, Sárbogárd város településtervének részleges módosítása keretében(Nagyhörcsök)
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: Az előterjesztést a PVVB tárgyalta. Kérdezi a bizottság elnökét, hogymilyen módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PVVB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vanea napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.

Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő határozati javaslatelfogadását.

A Képviselőtestület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:
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Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
282/2024.(XI.8.) határozata

Környezeti vizsgálat szükségessége, partnerségi egyeztetés és a véleményezési eljárás lezárása,
Sárbogárd város településtervének részleges módosítása keretében (Nagyhörcsök)

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete , Környezeti vizsgálat szükségessége,
partnerségi egyeztetés és a véleményezési eljárás lezárása, Sárbogárd város településtervének
részleges módosítása keretében (Nagyhörcsök)" tárgyú előterjesztést megtárgyalta a
polgármester előterjesztésében és az alábbi döntést hozta:

1. Sárbogárd város településrendezési eszközök — Nagyhörcsökpuszta területén
mezőgazdasági üzemi terület bővítésének céljából történő módosítására vonatkozóan az
egyes tervek, illetve programok környezeti vizsgálatáról szóló 2/2005.(I.11.) Korm.
rendelet 4. § (1) bekezdése és a 4. § (5) bekezdése alapján — figyelembe véve az
előterjesztés 1. mellékletében lévő beékezett véleményeket — megállapítja, hogy a terv
megvalósítása során nem várható jelentős környezeti hatás. A környezet védelméért
felelős szervek véleményével megegyezően a környezeti vizsgálat lefolytatását nem
tartja szükségesnek. A környezeti vizsgálat nem kerül lefolytatásra, tekintettel arra,
hogy a várható környezeti hatás nem jelentős.

2. A Képviselőtestület a 2024. október 18. és 2024. november 1. között lefolytatott
partnerségi egyeztetést lezártnak tekinti.

3. A településtervek tartalmáról, elkészítésének és elfogadásának rendjéről, valamint
egyes településrendezési sajátos jogintézményekről szóló 419/2021. CVII. 15.) Korm.
rendelet szerinti általános egyeztetési eljárás véleményezési szakasza lefolytatásra
került, a Képviselőtestület a határozat 2. mellékletében, az összefoglaló táblázatban
szereplő véleményeket megismerte. A válasz oszlopban beérkezett vélemények
elfogadására és el nem fogadására tett indoklásokkal a Képviselőtestület egyetért.

4. A Képviselőtestület megállapítja, hogy a véleményezési szakasz a Korm. rendelet
rendelkezéseinek megfelelően lefolytatásra került, azt lezártnak tekinti.

5. A Képviselőtestület felkéri a Polgármestert, hogy az ETÉR felületen gondoskodjon
jelen döntés feltöltéséről és a záró szakasz lefolytatását kezdeményezze az állami
főépítészi hatáskörben eljáró vármegyei kormányhivatalnál. A záró szakmai vélemény
ismeretében a településterv módosítás tervezetét terjessze a Képviselőtestület elé
jóváhagyásra.

Határidő: 2024. november 15. (főépítészi záró vélemény megkérésére)
Felelős: polgármester

16/2. Sárbogárd I.számú fogorvosi körzet feladatellátása
Előadó: polgármester

Dr. Sükösd Tamás: a Sárbogárd I. számú fogorvosi körzet esetében az utolsó alkalommal,

amikor betöltöttük ezt az álláshelyet, megnyugodtam és azt gondoltam ezen a vonalon elértünk

valamit. A feladatellátást elkezdte egy helyi doktornő, majd egy idő után mondta, hogy az

állami finanszírozással elégedetlen, ezért sajnos el kell, hogy váljunk egymástól, mert ő a

magánszektorban képzeli el a jövőjét. Amikor Kadlecsik doktornő bejelentette, hogy elmegy,

a kötelező 6 hónapos felmondási idővel elkezdődött a szokásos jogszabály szerinti rend.

Megkértem, hogy hirdesse ő a praxist, mivel ő hozzáfér olyan fogorvosi csoportokhoz is ahova

mi nem. Örömmel értesítettek, hogy jelentkezett rá egy doktornő. Kötöttünk vele egy

előszerződést még júniusban. Picit az gyanús volt, hogy az Országos Kórházi Főigazgatóság

eljárása, ha minden rendben van az 8 nap. A júniusban megkötött szerződésnél augusztus 20.

után kellett beavatkoznom, hogy egyáltalán valaha véget érjen az OKFŐs eljárás. Ezt

követően, amikor megérkezett az OKFŐs engedély megkötöttük vele a végleges szerződést és

akkor megkezdődött egy egészen komoly ámokfutás. Az egyik szervezettől, ahonnan engedélyt

19



kapott felhívtak, az ügyintéző azt mondta, hogy ő már több mint 20 éve dolgozik ott, de arra

még nem volt példa, hogy a portáról bemenjen a biztonsági őr egy orvos miatt. Ezt követően
felhívtak egy másik engedélyező szervezettől, hogy a doktornőt, akivel mi szerződést kötöttünk
letiltották a közvetlen telefonos érintkezésről az összes ügyiéntézőnél, csak a szervezet
vezetőjével beszélhet, mert ő erősebb idegzetű és kibírja. Ezek után felhívtak a NEAKból,

hogy még nincs ott előttük semmi, de egy nő, aki mindenkivel összeveszik ordít velük.
Megnéztem a jogszabályt, hogy mit tudunk tenni, megkapta a felszólítást arra, hogy a
jogszabályoknak megfelelően próbáljon eljárni. Azt, hogy emberileg hogyan viselkedik nekem

nincs jogom megítélni, ezért nem ezt írtuk nyilván a felszólításba, hanem azt, hogy melyek azok

a jogszabályi kötelezettségek, amelyeket be kellett volna tartani. A non plus ultra az lett, hogy

mivel a doktornő messziről érkezett, szereztünk neki asszisztenst, akivel ő szerződést kötött

augusztus végén és október 7én megkértem azt a kolléganőt, akinek van ehhez jogosultsága,

hogy keresse meg az egységes munkavállalói nyilvántartást vezető szervezetet, hogy az

asszisztens be vane jelentve. Vissza is jött a válasz, hogy nincs. Akkor azt mondtam, hogy ez

a vége. A XXI. században az állami szektorban biztos, hogy nem én leszek az, akit utána azért
fognak vádolni jogosulatlan foglalkoztatással, mert be nem jelentett munkavállalót

foglalkoztatunk egy orvosi rendelőben. Ekkor leegyeztetve az összes engedélyező szervezettel
rendkívüli felmondással éltem, mert nem volt más választásom. 14 év alatt orvost nem küldtünk

még el, de a kollégáim meg tudják mondani, hogy a doktornővel volt kb. kilenc 4563 perces
eredménytelen egyeztetés, amelyeken én talán egyszer jutottam szóhoz. Egészen szürreális volt

a történet. A doktornő utána eljött és megmondta, hogy én visszaélek a hivatali hatalmammal.

Elmondtam neki, hogy nekem olyan nincsen. Elmondtam neki azt is, hogy ha beperel a

bíróságon, hogy valamit nem jól csináltam, tisztelettel tudomásul veszem, a bíróság ítéletét

betartjuk. Közben kerestünk alternatív megoldást, miután a probléma sokkal akutabb, mint
hinnénk. Kálozon a fogorvos 8283 évével befejezte a rendelést. Mezőszilason nagyon régóta

nincs fogorvos és a cecei doktornőnél is majd akkor tudjuk mondani, hogy maradt, ha eltelik 1
2 év. Illetve Alapon sincs fogorvos, mert aki volt magánrendelésben dolgozik. Abba az irányba

fordultunk, ami a magyar egészségügyi ellátásban általános lesz, hogy próbáltunk parxiskezelő

céget keresni, hogy az önkormányzatról lemenjen az a teher, hogy ha személyesen az orvos
nem tud eljárni, akkor a cég hozzon egy másik orvost és ne az önkormányzatnak kelljen

keresgélni. Az összes többi önkormányzat most kvázi tőlünk várta a megoldást, hogy mi hozunk

ide egy orvost, több önkormányzat azt mondta, hogy nekik már az is jó, ha ők azon a településen

legyen az több kilométerre tőlünk, kiírhatják azt, hogy a helyettesítés Sárbogárdon zajlik, azt

már az emberek elfogadják. Most úgy tűnik, hogy ezzel a társasággal sikerült megállapodnunk.
Hétfőre készen lesznek a papírok és akkor egy nagyon gyors engedélyezést ígért a

népegészségügyi szervezet. Pár nap alatt meg lesz az engedélyezés és reméljük, hogy
finanszírozás is lesz decemberre. A doktornő pedig jön és utána ha meg tudjuk győzni, akkor

lehet költözik is erre a tájegységre és akkor nem kell bejárnia. Az nagy könnyebbség, hogy

nekünk nem az orvossal kell tárgyalni, hanem a gazdálkodásban jártas személyekkel. Jó esély

van, hogy finanszírozással megoldjuk ezt a problémát az idén.
Az előterjesztést a PVVB és az ESZB tárgyalta. Kérdezi a bizottságok elnökeit, hogy milyen
módon foglaltak állást a napirendi pont kapcsán?

Tóth Béla: ismerteti a PV VB javaslatát fjegyzőkönyvhöz csatolva)

Aranyos József: ismerteti az ESZB javaslatát Gegyzőkönyvhöz csatolva)

Dr. Sükösd Tamás: Megnyitom a napirend fölötti vitát. Kérdés, észrevétel, hozzászólás vane
a napirendi pont kapcsán?

A napirendi ponthoz nem volt hozzászólás.
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Dr. Sükösd Tamás: Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő I. számú határozati javaslat
elfogadását.

A Képviselőtestület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
283/2024.(XI.8.) határozata

Sárbogárd I. számú fogorvosi körzet feladatellátása

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestülete a polgármester által Dr.Cseh Ildikó

Magdolna megbízott fogorvossal közölt azonnali hatályú felmondást és az egészségügyi

feladatellátási szerződés egyidejű megszűnését tudomásul vette.

Sárbogárd Város Önkormányzata kötelezettséget vállal arra, hogy a területi ellátási

kötelezettséggel működő Sárbogárd I. számú fogorvosi körzetben 2024. október 17. napjától

egészségügyi szolgáltatóként továbbra helyettesítéssel tesz eleget az egészségügyi feladat

ellátási szerződésben foglalt valamennyi kötelezettségnek.

A képviselőtestület felkéri a polgármestert a helyettesítéssel kapcsolatos valamennyi

szükséges intézkedés megtételére, az eljáró hatóságok értesítésére.

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

Dr. Sükösd Tamás: Azért helyettesítéssel oldanánk meg a feladatellátást a céggel, mert annak

ellenére, hogy a doktornő ingyen kapta meg a praxist Kadlecsik doktornőtől, a mai
jogszabályok szerint az OKFŐ visszavonta a praxis engedélyét, de a praxisjog 6 hónapig őnála
marad és 6 hónapig jogosult értékesíteni. Addig csak helyettesítéssel tudunk bárkivel szerződést
kötni. Azért van helyettesítéses szerződés.
Szavazásra teszi fel az előterjesztésben szereplő II. számú határozati javaslat elfo gadását.

A Képviselőtestület 11 igen (egyhangú) szavazattal az alábbi határozatot hozta:

Sárbogárd Város Önkormányzat Képviselőtestületének
284/2024.(XI.8.) határozata

Sárbogárd I. számú fogorvosi körzet feladatellátása

Sárbogárd Város Önkormányzata kötelezettséget vállal arra, hogy a területi ellátási

kötelezettséggel működő Sárbogárd I. számú fogorvosi körzetben 2024. november 15. napjától

egészségügyi szolgáltatóként továbbra helyettesítéssel tesz eleget a GALAXYDENT

Egészségügyi Szolgáltató Korlátolt Felelősségű Társasággal (3525 Miskolc, Madarász Viktor

utca 13. 1. Iház. 2. em. 1. ajtó; adószám: 25451513105, képviseli: Farkas Enikő ügyvezető)

megkötött egészségügyi feladat ellátási szerződés útján. A társaság részéről fogorvosként

dr.Farzad Nazanin jár el. A szakdolgozói feladatokat az önkormányzattal létesített

egészségügyi szolgálati jogviszony keretében Csordás Zsuzsa látja el.
A képviselőtestület felkéri a polgármestert a helyettesítéssel kapcsolatos valamennyi

szükséges intézkedés megtételére, a szerződések megkötésére, az eljáró hatóságok értesítésére.

Felelős: polgármester
Határidő: azonnal

16. — Bejelentések

Dr. Sükösd Tamás: megadom a szót Borbély Sándornak.
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Borbély Sándor: pontosítani kellene a város honlapját. Tegnap este még szerepeltem az egyik
bizottságban. Már nem vagyok bizottsági tag.

Dr. Sükösd Tamás: úgy emlékszem említetted, illetve Aranyos József képviselő úr is
bejelentette a kislóki szemétszállítással kapcsolatos problémát. Tegnap kaptuk meg a válasz e
mailt, amiben elnézést kértek az adminisztrációs hibáért és a 2024. harmadik negyedévre
vonatkozó számlák kiküldésre kerülnek és az összes többi is.

Kapusi Péter: a sárszentmiklósi parkban lévő kopjafák hova kerültek a felszedés után? Az
emlékmű megrongálásával kapcsolatban lesznek érdemi lépések? Világítás?

Dr. Sükösd Tamás: a világítás készen van. Két napig nem volt világítás, mert elégett az E.on
nak a szekrényében egy kapcsoló, az arra jogosult személy a kapcsolót kicserélte. Lefotóztam
hétfőn 19.02 órakor a világítást, gyakorlatilag nappali fény van. Amikor legutoljára
megrongálták az emlékművet, akkor még ennél is világosabb volt. Nem ez motiválja a
rongálókat. Komolyan gondolom, amit kiírtam, hogy ez nagyon komoly kudarc annak, akinek
nem sikerült fölfogni azt, hogy az emberi együttélésnek mik a szabályai még komolyabb kudarc
a szülőnek, aki nem tudta erre megtanítani a gyerekét. A kamerát jövő héten telepítik. Mi ezt a
dolgot két lépcsőben elkezdtük már korábban. A rongálások színtere korábban a
sárszentmiklósi kispálya volt. Onnan sikerült a világítással és a kamerával kvázi kiszorítani
őket, most az emlékműnél vannak. Nem tudtuk őket a klubba sem integrálni. Amikor a klub
vezetője felajánlotta, hogy kinyit, menjenek be, nem mentek be. Az a baj, hogy abba az irányba
haladunk, hogy lassan az egész várost négyzetcentiméterre be kell kamerázni. Ezzel nem értek
egyet, de nincs jobb megoldás egyelőre. Az emlékmű megrongált részét egy szilikonos
anyaggal megragasztottuk. Ez arra alkalmas, hogy egybe tartsa a táblát és arra is hogy
leperegjen róla a víz. A márványt nem lehet javítani, helyette kellene faragtatni egy másik
táblát. Lehet, hogy az is sorra kerül, felajánlás van arra is egy építőipari cég megkeresett, hogy
az alul összetört lapokat saját költségükön kicserélnék, de azt mondták, hogy jobb lenne, ha a
munkát melegebb időben végeznék el.

Kapusi Péter: kopjafák?

Dr. Sükösd Tamás: a kopjafákkal kapcsolatban nem tudok semmit.

Novák Kovács Zsolt: felszedték őket?

Kapusi Péter: amikor meg lett csinálva a kerékpártároló, akkor a kopjafákat ki kellett szedni.

Dr. Sükösd Tamás: azok a helyükön vannak. A kopjafák közül, ami ünnepséghez kötődik
minden évben koszorúzzuk. A 48as, 56os kopjafákat. Megvan mind.

Seper László: több megkeresés érkezett hozzám, hogy a Huszár temetőben lehetnee kamerát
telepíteni. Rengeteg a viráglopás, váza, örökmécseslopás.

Dr. Sükösd Tamás: ha megnézzük a fővárosi, nagyvárosi temetőket általában a bejáratnál van
kamera. Belül nagyon kevés van. Gyakorlatilag az európai szabályozás mellett szinte lehetetlen
kamerázni a temetőket, mert személyiségi jogot lehet vele sérteni. Az informatikusok azt
mondják, hogy ki lehet kockázni, de annak semmi értelme nincs. Végig gondolom, de jogilag
még nem tudtuk megoldani. A bejárathoz sem tudunk kamerát tenni, mert 50 cmre már sírok
vannak, ha pedig nagyobb látószöget adunk neki, akkor látni a ravatalozót, a temetéseket.

Seper László: másik bejelentésem: tudom, hogy már volt róla szó. Gyorshajtás a Tinódy
utcában továbbra is. Hiába vannak kint a 30as táblák
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Dr. Sükösd Tamás: jelzem újra a rendőrség felé.

Seper László: nem lehetne kihelyezni kamu sebességmérőt? Több településen alkalmazzák.

Dr. Sükösd Tamás: trafiboxnak hívják. A trafibox telepítését megvizsgáltuk, a fő utcára több
mint 5 millió forintba kerülne. A gyorshajtók pontosan tudják, hogy a trafiboxban benne vane
mérő, vagy sem. A rendőrséggel egyeztetve lehet sebességkorlátozó táblát kihelyezni. A
trafibox kapcsán annyi fejlődés van, hogy engednék, hogy az önkormányzat csináltasson
dobozt, mert úgy gondolom, hogy ha a vadkameráknak tudtunk csináltatni dobozt, akkor
100.000200.000 Ftért tudnánk csináltatni ilyent is. A rendőrség felé jelzem.

Seper László: forgalomcsillapító küszöb elhelyezése?

Dr. Sükösd Tamás: azt is próbáltuk már, de sem a Fejér Vármegyei Rendőrfőkapitányság, sem
a Magyar Közút Zrt. nem támogatta azon az úton.

Vájer Tamás: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Tóth Béla: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Aranyos József: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Erős Ferenc: nincs bejelentésem. Köszönöm

Bágyi Zoltán: úttesten történő parkolást a Magyar Közút által lehetnee szabályozni? A Katona
utca és a Hantosi út irányában?

Dr. Sükösd Tamás: nem akarják teljesen korlátozni, mert leginkább a helyi lakosok állnak ott
és a Magyar Közút Zrt. helyi vezetőjének az a megítélése — főleg a Katona utcára — hogy el
lehet rajta férni, mert ők is ott járnak a nagy gépekkel. Semmi nem indokolja, hogy végig
megállni tilos táblákat tegyenek ki.

Bágyi Zoltán: akkor visszavonom a bejelentésemet.

Ébl Zoltán: nincs bejelentésem. Köszönöm.

Novák Kovács Zsolt: köszönöm nincs bejelentésem.

Egyéb bejelentés nem volt,
Dr. Sükösd Tamás polgármester megköszönte a részvételt

a nyílt ülést 10.18 órakor bezárta.

LT Fá
Dr. Sükösd Tamás iz jss Anita
polgármester címzetes főjegyző

1. E DA I. Ce
Tőfhi Béla rós Ferenc
képviselő, jkv. hitelesítő képviselő, jkv. hitelesítő
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